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Editorial

Milí Havlíčkobrodští,
přiznávám: jsem sportovec tělem i duší, takže červnové 
vydání Havlíčkobrodských listů je prostě můj šálek kávy. 
Spojuje ho totiž téma sport. Ovšem lepší příležitost než 
vyhodnocení architektonické soutěže na nový bazén 
bychom těžko hledali. Ještě než byla soutěž uzavřena, 
napsala se o něm spousta superlativů: největší investice 
v dějinách města, moderní, exkluzivní turistická atrakce. 
Tyto přívlastky jistě splnily všechny návrhy, ovšem ten 
vítězný získal navrch díky svému citlivému zasazení do 
zeleně v údolí Cihlářského potoka. Zelený je takříkajíc i z dalších úhlů pohledu. 
O vytápění se zde starají šetrné zdroje energie, jeho střecha je porostlá trávou 
a saunový svět s jezírkem a zelení vytváří iluzi nekonečné zahrady.

Ovšem nejen plaváním živ je člověk, a tak jsme se na městské sportovní 
investice pro letošní rok podívali podrobněji. Sice se mohou ve stínu plaveckého 
bazénu zdát trochu jako pomyslné Popelky, jde ale o mnohamilionové sumy, které 
město vynakládá. Díky nim se bude lépe sportovat jak městským sportovním 
oddílům, tak i široké veřejnosti. Na radnici myslíme i na to, aby sportoviště byla 
maximálně využívaná. Jak toho docílíme? Podporou zájmu o sport a zapojováním 
hlavně mladé generace. Proto ožívá zapomenutá tradice sportovních her pro žáky 
všech základních škol ve městě. Letos nás na konci školního roku 23.–25. června 
čeká v obnoveném formátu první ročník. 

Sportovní hry mohou být také vlastně docela dobrým odreagováním před 
vysvědčením. Pokud u Vás doma není toto téma úplně populární, vyšlete ráno 
své juniory do havlíčkobrodského BAN klubu. Snídaně v podobě vaflí a palačinek 
jim jistě obalí nervy – a kdo ví, třeba se téma nakonec stane tím již zmíněným 
docela příjemný šálkem jejich kávy. Pozvánku sem najdete, jak jinak, uvnitř 
aktuálního čísla. 

Přeji Vám příjemné čtení, spoustu pohodových sportovních zážitků a školákům 
v cílové rovince před vysvědčením hodně sil. 

Zbyněk Stejskal, starosta města Havlíčkův Brod
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Aktuality

Svatá Kateřina se dočká nové 
střechy a plánuje se její budoucí 
využití
Kostel svaté Kateřiny prochází v současné 
době důležitou etapou obnovy. Po předání 
staveniště specializované firmě odstartovaly 
na začátku května práce na pokládce nové 
šindelové střechy. „Jsme rádi, že se nám 
podařilo v dnešní době sehnat společnost, 
která tento modřínový šindel kvalitně položí,“ 
uvedl místostarosta Libor Honzárek. Smluvní 
termín pro dokončení prací je sice stanoven 
až na listopad, nicméně zhotovitel se zavázal, 
že se bude snažit o co nejrychlejší realizaci. 
Pokud vše půjde podle plánu a nevyskytnou 
se komplikace, mohl by být kostel pokryt 
novou střechou již během letních prázdnin. 

Na závěrečnou etapu obnovy střešního 
pláště se podařilo získat také dotační 
podporu. Jedná se o dotaci od Kraje Vysočina, 
z dotačního titulu Památky 2025 v rámci 
Fondu Vysočiny. Podpora je výši 400 000 Kč, 
celkové náklady jsou dle smlouvy o dílo 
2 177 000 Kč.

Dalším důležitým krokem bude vyřešení 
otázky odvlhčení. Blízkost řeky Sázavy a s tím 
související podmočený terén představují 
pro stavbu samozřejmě riziko. „Musíme si 
s vodou poradit a připravit projekt, který bude 
minimalizovat její dopad na nosné a další 
konstrukce stavby,“ vysvětlil vedoucí odboru 
rozvoje města Josef Beneš.

Aktuální otázkou také je budoucí využití 
kostela. Přípravu záměru připravuje Městské 
divadlo a kino Ostrov se spolkem Epigram. 

Objekt by měl sloužit pro kulturní události 
v našem městě a ve hře je i příležitostné 
zachování dřívějšího využití: „Samozřejmě 
víme, že to je stavba církevní, která sloužila 
ke konání církevních obřadů, a její genius loci 
by tak měl stále rezonovat s touto bohulibou 
činností. Mohly by se zde tak konat například 
i svatby, a to včetně církevních,“ zdůraznil 
místostarosta. „Definitivnímu rozhodnutí 
bude předcházet také ještě další stavebně 
historický průzkum, který by mohl proběhnout 
ještě letos,“ doplňuje vedoucí odboru rozvoje 
města Josef Beneš. 

Smetanovo náměstí v Havlíčkově 
Brodě: Plány na novou dominantu
Dokončení revitalizace Smetanova náměstí 
v Havlíčkově Brodě vstupuje do další fáze. 
Po úpravách spodní části náměstí se město 
zaměřuje na horní část, kde se rýsuje 
nejen nový veřejný prostor, ale i potenciální 
architektonická dominanta. Podle architekta 
Aleše Buriana by zde mohl vzniknout komorní 
městský prostor s vodním prvkem a malým 
pódiem, ohraničený stávající historickou 
zástavbou a novou veřejnou budovou. 

Nové sídlo by v této budově mohla najít 
ZUŠ J. V. Stamice Havlíčkův Brod. Stávající 
prostory jsou nevyhovující a hlavně nejsou 
bezbariérové.  Nová budova by přinesla nejen 
moderní zázemí pro výuku hudby, tance, 
literárně dramatického oboru a výtvarného 
umění, ale i novou energii do centra města 
díky přítomnosti dětí a jejich aktivit. Přestože 
je projekt v rané fázi, architekt naznačil, že by 
se mělo jednat o soudobou budovu s vnitřním 
atriem pro setkávání a komorním sálem pro 
prezentace žáků. Z posledního patra by se 
mohla otevírat terasa s jedinečným výhledem 
na spodní část Smetanova náměstí.

Ředitel školy, Jindřich Macek, načrtnutou 
vizi podle svých slov vítá. „Věříme, že nová 
budova ZUŠ na Smetanově náměstí by se stala 
jedním z kulturních center města a místem, 
kam by se lidé rádi vraceli za uměním 
a inspirací. Pro naše žáky by to byla jedinečná 

příležitost rozvíjet svůj talent v moderním 
prostředí a pro město by to znamenalo 
významnou investici do budoucnosti a kultury, 
která by byla poselstvím i generacím příštím,“ 
shrnuje Jindřich Macek.

Příprava projektu je však během na 
dlouhou trať, a to zejména s ohledem na 
výši investice dosahující nižších stovek 
milionů korun. Případná výstavba je tak 
otázkou řádu několika let. Radnice aktuálně 
objednala zpracování projektu včetně 
architektonického řešení. 

Oba břehy řeky Sázavy propojí 
historicky cenný most
Havlíčkův Brod koupí starý železniční most 
ze železniční trati v katastru obce Stříbrné 
Hory. Zastupitelé města na posledním jednání 
projevili vůli ho odkoupit od Správy železnic. 
Most z poloviny minulého století bude snesen 
příští rok v rámci modernizace trati. Zhotoven 
je z příhradové, nýtované konstrukce a je 
v dobrém stavu, což potvrdily i pravidelné 
prohlídky. Ostatně po něm stále jezdí 
mnohatunové vlaky. Město ho přitom získalo 
za velmi výhodných podmínek, de facto za 
cenu šrotu.

Podle vedení města by se most mohl 
stát součástí připravované cyklostezky 
propojující Brod s Přibyslaví a dále směrem 
na Žďár nad Sázavou a Světlou nad Sázavou. 
„Jednou z dalších zvažovaných lokalit pro 
umístění mostu je i samotný Havlíčkův Brod. 
Most by mohl být umístěný mezi jezem 
a mostem u svaté Kateřiny, kde by propojil 
oba břehy Sázavy pro cyklisty,“ přibližuje další 
zvažovanou variantu místostarosta Libor 
Honzárek. Na rozhodnutí a zvážení všech 
variant má radnice dostatek času, a to až do 
dubna 2026, kdy bude most v rámci prací na 
železnici demontovaný. 
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Aktuality

V našem městě jsme ušetřili  
tisíce tun CO2
Havlíčkův Brod dlouhodobě patří 
k republikové špičce ohledně nakládání 
s odpady. Město již několik let usiluje 
o redukci směsného komunálního odpadu 
řadou opatření. Kromě pozitivního dopadu 
na životní prostředí má radnice zejména za 
cíl nachystat obyvatele na připravovanou 
změnu, kdy od roku 2030 bude zakázáno 
skládkování. 

Popsané úsilí vedení města je také 
kvitováno odbornou veřejností. V průběhu 
měsíce května tak putuje do Havlíčkova 
Brodu krajské ocenění My třídíme nejlépe, 
kde Havlíčkův Brod zazářil již poněkolikáté. 
V loňském roce obsadilo naše město 
dokonce první příčku v kategorii měst 
nad 5 000 obyvatel. Letošní vyhlášení 
proběhlo 21. května v Třebíči a Havlíčkův 
Brod získal třetí místo. Soutěž My třídíme 
nejlépe pořádá Kraj Vysočina ve spolupráci 
s kolektivními systémy EKO-KOM, a.s. 
ASEKOL, a.s. a ELEKTROWIN, a.s. Jejím 
cílem je zvýšit povědomí o důležitosti 
recyklace a environmentální odpovědnosti. 

Běžného čtenáře jistě napadne, co 
snižování objemu odpadu znamená v praxi. 
Za posledních 5 let občané Havlíčkova 
Brodu vyprodukovali o čtvrtinu méně 
odpadu. „Díky nižší produkci odpadu se 
nám podařilo snížit emise CO₂ o 6 696 tun, 
což odpovídá ročním emisím skleníkových 
plynů přibližně 248 průměrných českých 
domácností nebo 3 900 osobních aut. Lepší 
kvalita ovzduší znamená zdravější život 
pro všechny obyvatele Havlíčkova Brodu,“ 
konkretizoval úspěchy v oblasti třídění 
odpadu starosta města Zbyněk Stejskal. 

Nová vestavba ZŠ V Sadech 
se v červnu slavnostně otevře
Na žáky základní školy V Sadech čeká 
pořádný dárek k vysvědčení. V úterý 
10. června se totiž slavnostně otevře nová 
půdní vestavba s moderními učebnami. 
Pásku zde přestřihnou zástupci města a je 
také připravený krátký program. Rozsáhlý 
stavební projekt se povedlo dokončit 
v rekordním termínu. Stavba byla zahájena 

před necelými dvěma lety a s výjimkou 
prázdnin stavební práce probíhaly za 
provozu. Na žáky a učitele tak byly kladeny 
zvýšené nároky, protože se během výstavby 
museli naměstnat do dvou pater školy. 
Třetí podlaží bylo z bezpečnostních důvodů 
uzavřeno. Díky vestavbě ve škole vznikly 
nejen učebny, ale také nový výtah napříč 
všemi podlažími. Škola je tak nyní plně 
bezbariérová. Projekt vestavby byl finančně 
podpořen z Integrovaného regionálního 
operačního programu (IROP). Z celkových 
nákladů ve výši 53 milionů dotace pokryla 
40 milionů korun. Kromě přímých nákladů 
na půdní vestavbu dosáhly další náklady na 
související stavební úpravy 10 milionů korun.

Distribuce Havlíčkobrodských listů 
se rozšíří
V následujícím roce pro Vás chystáme 
novinku v roznášce Havlíčkobrodských listů. 
Rádi bychom pro Vás totiž zajistili jejich 
maximální dostupnost. Od příštího roku tak 
plánujeme zavést nová místa, kde byste si 
je mohli vyzvednout.. Naším cílem je zajistit, 
aby v případě výpadku distribuce byly 
naše radniční noviny stále na dosah. Rádi 
bychom Vás proto požádali o spolupráci 
na vytipování vhodných míst, kde byste 
uvítali možnost si Havlíčkobrodské listy 
vyzvedávat. Limity nemáme žádné, může 
jít třeba o pekařství, kavárnu či veřejnou 
instituci. Na základě Vašich tipů, kam 
často chodíte, a našich nápadů, kam 
Havlíčkobrodské listy umístit, vypracujeme 
mapu, kde budou od roku 2026 dostupné. 
Vaše nápady nám můžete nosit napsané 
na podatelnu v budově Nové radnice, 

psát na mail press@muhb.cz a nebo volat 
na telefonní číslo 724 999 236. Za každý 
podnět budeme rádi!

ZUŠ J. V. Stamice Havlíčkův Brod – 
Talenty vítány
Základní umělecká škola J. V. Stamice 
v Havlíčkově Brodě se v loňském roce 
ohlédla za 75 lety své bohaté historie. Od 
svého založení v roce 1949 se škola stala 
významným kulturním centrem, které svou 
činností výrazně obohacuje nejen kulturní 
život v Havlíčkově Brodě a Přibyslavi, ale 
i daleko za hranicemi našeho regionu.

Naši žáci také dosahují významných 
úspěchů. Například studenti hudebního 
oboru nás reprezentují na soutěžích 
v ČR i v zahraničí. Žák učitelky Markéty 
Laštovičkové, Viktor Stocker, obdržel 
například nejvyšší ocenění kraje Vysočina 
(dřevěnou medaili) v Horáckém divadle 
Jihlava. Výjimečných výsledků dosahují 
i další naši talentovaní žáci, jako třeba 
houslistka Jitka Musílková ze třídy Támar 
Mašlaňové, která získala 1. cenu a Zvláštní 
cenu za mimořádný interpretační výkon 
na celostátním kole soutěže ZUŠ ČR, byla 
oceněna Cenou hejtmana Kraje Vysočina a je 
čerstvou držitelkou Ceny města Havlíčkův 
Brod. Doménou školy jsou: komorní smyčcový 
orchestr I. Fr. Máry, akordeonový soubor 
Pohoda, pěvecké sbory (Prímadonky, Děs naší 
ZUŠ), kytarový soubor Bel Tempo a další.

Srdečně zveme všechny děti a rodiče 
k účasti na přijímacích talentových 
zkouškách, které se konají v následujících 
termínech přímo v ZUŠ na Smetanově 
náměstí 31:
Taneční obor 
10. 6. 14.00–17.00, učebna č. 6
Literárně-dramatický obor
13. 6. 15.00–16.00, učebna č. 6
Výtvarný obor 
11. 6. 14.00–17.00, učebny VO č. 30 a 32
Hudební obor
12. 6. 13.00–16.00, učebna č. 17
Bc. Jindřich Macek, ředitel ZUŠ

Akordeonový soubor Pohoda v Praze na 
mezinárodní soutěži
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Téma měsíce

V architektonické soutěži na nový plavecký bazén v Havlíčkové 
Brodě zvítězil v konkurenci 25 účastníků návrh od AOC architekti. 
Město bude nyní jednat o smlouvě na zpracování projektu. 
Oceněné návrhy jsou od 13. května vystaveny v prostorách Nové 
radnice. Město připravilo rovněž katalog všech návrhů, který bude 
k dispozici na webu města. 

„Cílem architektonické soutěže bylo vybrat nejlepší návrh stavby 
plaveckého bazénu, který by doplnil areál současného letního 
koupaliště. Vítězná studie je podle mého názoru krásným spojením 
architektonického a krajinářského řešení a splňuje i naše provozní 
požadavky,“ říká starosta města Zbyněk Stejskal a dále dodává: 
“Počet odevzdaných návrhů nás příjemně překvapil a porota při 
jejich hodnocení zasedala dva dny. Tak velkou otevřenou soutěž 
jsme ve městě dělali poprvé. Řešili jsme nejenom vzhled stavby, 
ale také provozní model tak, abychom mohli například nastavit 
přiměřené vstupné do různých částí. Naší cílovou skupinou jsou jak 
sportovní plavci, tak rodiny s dětmi. Projektem chceme oslovit širší 
spádovou oblast našeho města.“ 

Parník v zeleni
Porota složená ze zástupců města a nezávislých architektů 
vybrala vítězný návrh na základě kritérií, která zohlednila nejenom 
architektonické, ale i technické a provozní požadavky. Zároveň se 
hledalo řešení, které vhodně doplní volnou plochu mezi venkovním 
koupalištěm a Cihlářským potokem. Stavba je jednopodlažní, 
s převýšenou částí bazénových hal a její dominantou je toboganová 

věž. Charakteristická silueta může vzdáleně připomínat parník. 
Areál nabídne tři hlavní zóny: plavecký bazén s šesti dráhami 
o délce 25 metrů, relaxační část s vířivkami a atrakcemi a saunový 
svět s přímým kontaktem se zelení a venkovním ochlazovacím 
jezírkem. Stavba také nahradí stávající zázemí letního koupaliště 
novými šatnami a obslužným zázemím. 

„Důraz je kladen rovněž na udržitelnost. Budou tedy využity 
FVE panely, tepelná čerpadla a systém recyklace tepla z odpadní 
vody přispěje ke snížení energetické náročnosti,“ říká místostarosta 
města Libor Honzárek. Plavecký bazén bude přístupný pěšky, na 
kole i veřejnou dopravou. Parkování zajistí přes 80 stání na několika 
místech v okolí. 
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Havlíčkův Brod zná vítěze architektonické 
soutěže na plavecký bazén



Havlíčkobrodské listy

červen 2025 7

Havlíčkobrodské listy

červen 2025 

Téma měsíce

Vítězní autoři
Autory vítězného návrhu jsou Josef Choc, Filip Rašek, Jonáš 
Mikšovský, Natálie Kristýnková, Barbora Lopraisová, Michail 
Nužnyj z pražského AOC architekti. Ten má za sebou již zkušenost 
s návrhem plaveckého bazénu v Krnově. Na druhém místě skončil 
návrh studia SENAA architekti a na třetím architekt Jan Votoček. 
Dále byly vyplaceny odměny pro návrhy, které zpracovaly ateliéry 
LOXIA Architectes Ingenierie, Rusina Frei, BYRÓ architekti, sdružení 
Fišer, Shromáždilová, Radilová, Kynčl a studio Studio Perspektiv. 

Ukázka zaslaných návrhů
První tři oceněné návrhy jsou vystaveny od 13. května 2025 
v prostorách Nové radnice a všech 25 došlých návrhů je rovněž 
zveřejněno, a to v soutěžním katalogu na webu města. Soutěž navíc 
měla mezinárodní rozměr, protože se jí zúčastnili i uchazeči ze 
zahraničí. Město Havlíčkův Brod na přípravě soutěže spolupracovalo 
s Českou komorou architektů a platformou CBArchitektura, která 
je držitelem prestižní ceny za výjimečný počin České ceny za 
architekturu. „Požádali jsme rovněž o dotaci Ministerstvo pro místní 
rozvoj, která by měla pokrýt část nákladů na architektonickou 
soutěž. Ta je odbornou veřejností vnímána jako vhodný způsob 
zadání na projekt veřejné stavby a je doporučována vládním 
dokumentem Politika architektury a stavební kultury,“ doplnil Libor 
Honzárek, místostarosta města.

Inzerce

2. místo / SENAA ARCHITEKTI, S.R.O.
Autoři návrhu: Václav Navrátil, Jan Sedláček, Jan Cihlář, Adéla Špačková 
Spolupráce: Lukáš Holík, Eliška Brabcová, Štěpánka Vaňková, Tomáš Veselý

3. místo / ING. ARCH. JAN VOTOČEK
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Téma měsíce

Havlíčkův Brod chystá novinky ve sportovní 
infrastruktuře
Sportovci v našem městě se mohou těšit na investice do zázemí pro řadu 
sportovních disciplín. A dostane se i na fanoušky. Snad největší zamýšlenou 
akcí je výstavba nové sportovní haly s tribunou v areálu Na Losích. 
Původní záměr rekonstrukce tribuny ustoupil komplexnějšímu řešení 
kvůli náročnosti původně zvažované rekonstrukce. „S projektantem jsme 
začali úplně od čistého stolu a na několika schůzkách jsme si ujasňovali 
dispozici. Začátkem května došlo k odsouhlasení záměru a toho, že se 
bude jednat o zbourání stávající tribuny a postavení nové haly s tribunou,“ 
uvedl Josef Beneš, vedoucí odboru rozvoje města. Projektant tak aktuálně 
pracuje na novém návrhu ceny a termínu, přičemž dokončení projektové 
dokumentace se předpokládá do konce roku.

Plány počítají s multifunkčním prostorem zahrnujícím pět tělocvičen, 
z toho v jednom případě půjde o tunel pro běžeckou šedesátku s krytou 
dráhou a další zázemí. Město při přípravě projektu bude spolupracovat 
s místními sportovními kluby včetně FC Slovan. Financování investice bude 
zajištěno z městského rozpočtu, přičemž radnice v budoucnu nevylučuje 
ani možnost získání dotací.

Kromě nové haly se chystají i investice do zimního stadionu. „Ve 
střednědobém horizontu (zhruba do pěti let) se plánuje rekonstrukce jižní 
tribuny pro větší komfort diváků. Dalším významným záměrem je prověření 
a případná oprava zastřešení stadionu, jehož životnost se blíží ke konci,“ 
vysvětluje Josef Beneš. O konkrétní podobě opravy střechy se ještě bude 
rozhodovat na základě statických posudků.

Významnou investicí radnice do sportovišť v našem městě bude také 
výstavba nové softbalové haly, na které se město bude podílet z poloviny. 
„Kraj Vysočina dal brodskému týmu Hrochů příslib, že jim na výstavbu 
nové haly poskytne poloviční financování za podmínky, že stejnou částkou 
přispěje také město. Rádi jsme v tom vyšli týmu vstříc. Řádově by se mělo 
jednat o sumu kolem 20 milionů korun, na které se bude radnice v příštím 
roce podílet 10 miliony,“ upřesňuje financování starosta Zbyněk Stejskal. 

Nová hala umožní softbalistům zlepšit tréninky: „Specifikem budou 
například pálkařské tunely nebo nadhazovací místnosti. Primárně bude 
hala sloužit nejmenším svěřencům a také jako zázemí pro mezinárodní 
akce,“ popisuje plánovanou výstavbu trenér Hrochů Dušan Šnelly. 

Havlíčkův Brod se připravuje na letní sezónu
Město Havlíčkův Brod finalizuje přípravy na letní sezónu. „Těší mě, že už 
od 1. května jsou na rybníku Hastrman opět k dispozici oblíbená šlapadla 
– věřím, že si je lidé užijí stejně jako v minulých letech. Letos chystáme 
pro obyvatele i návštěvníky několik příjemných novinek,“ říká starosta 
Zbyněk Stejskal. Letní koupaliště nabídne nové převlékárny, nová lehátka 
i venkovní hry a protiskluzová opatření ve venkovních sprchách. Na 
Plovárenské budou toalety přístupné prostřednictvím samoobslužného 
bezhotovostního automatu.

Městské koupaliště prochází před sezónou pravidelnými úpravami, 
které letos zahrnují i instalaci protiskluzových opatření ve venkovních 

sprchách. „Bezpečnost našich návštěvníků je prioritou. Nová protiskluzová 
úprava ve sprchách výrazně sníží riziko uklouznutí a zranění. Kromě toho 
jsme investovali do nových převlékáren a rozšířili nabídku zábavy např. 
o zahradní ruské kuželky. Připravujeme také možnost nákupu vstupenek 
přímo přes e-shop, což by mělo zkrátit fronty u pokladen a po dohodě 
s provozovatelem bufetu se rozšíří i nabídka zdravějšího občerstvení,“ 
sdělila místostarostka Marie Rothbauerová. 

Změny čekají i Plovárenskou. „WC bude přístupno prostřednictvím 
samoobslužného bezhotovostního automatu. Bohužel musíme upozornit, 
že správce a zapůjčování sportovních potřeb již letos nebudou k dispozici, 
protože v minulých letech tato služba nebyla zcela využívána,“ doplnila 
Marie Rothbauerová. Město bude o dalších přípravách a termínech otevření 
jednotlivých zařízení průběžně informovat na svých webových stránkách 
a sociálních sítích.

Inzerce
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Slovo zastupitelů

Vážení a milí spoluobčané,
dovolte mi, abych Vás opět, po delší době, 
mohl pozdravit v této rubrice. Od mého 
poslední příspěvku se odehrála v Brodě řada 
důležitých událostí, a to i v gesci investic, 
dopravy a životního prostředí, která mi byla 
kolegy ze zastupitelstva na počátku volebního 
období svěřena. Mezi takovéto významné 
událostmi je jistě možné zařadit například 
zahájení provozu vozidel po novém obchvatu. 
Již rok a půl vnímáme (nejenom v rolích řidičů) 
výraznou a pozitivní proměnu dopravního 
režimu v celém Havlíčkově Brodě.

Tím, že se podařilo radnici přesvědčit 
investora a další orgány o úplném zákazu 
průjezdu veškerého těžkého tranzitu po 

Masarykově ulici (dlouho byla ve hře varianta 
jednosměrného průjezdu kamionů městem 
v původní trase), došlo k výraznému odlehčení 
hlavní křižovatky Humpolecká-Masarykova 
a následně i ke zlepšení komfortu průjezdu 
okružní křižovatkou u kostela sv. Kateřiny. 
Zkrátilo se také dlouhé čekání vozidel v ulicích 
Dolní a Žižkova. 

Z dalších významných dopravních investic 
havlíčkobrodské radnice bych rád připomenul 
i vloni provedené generální rekonstrukce 
vozovek a chodníků v ulicích Dobrovského 
a Kobzinové. V historickém prostoru byla na 
komunikacích uplatněna kamenná dlažba 
s konturou rozsáhlých štěrkových záhonů 
s cibulovinami a dalšími trvalkami. 

Převedení tranzitu na obchvat a mimo 
centrum umožňuje v daleko větší míře 
pracovat na více důležitých silnicích města 
najednou, a tak kromě městských staveb 
v loňském roce i ŘSD provedlo dlouho 
připravované položení celého nového 
souvrství na části silnice první třídy I/38  na 
Lidické ulici. 

I letos na území města pokračujeme 
v opravách důležitých komunikací. Po již dříve 
dokončené etapě západní části Havlíčkovy 
ulice se letos pracuje na její poslední etapě od 
ulice Masarykova. Generální opravou prochází 
také ulice P. F. Ledvinky, zahajuje se i stavba 
dopravní infrastruktury pro 27 řadových domů 
v ulici Reynkova a další menší dopravní stavby.

Rád bych se s vámi podělil i o osobní 
radost nad připravovanou stavbou nového 
bazénu. Město Havlíčkův Brod, díky 
rozhodnutí všech zastupitelů, poprvé ve 
své historii vyhlásilo architektonickou 
soutěž o návrh na stavbu nového krytého 
bazénu, který bude stát v areálu letního 
koupaliště. Jsem přesvědčený, že v soutěži 
vyhrál opravdu skvělý návrh. Podle něj by se 
mohl, pokud vše dobře dopadne, v našem 
městě postavit do pěti let kvalitní plavecký 
areál s pětadvacetimetrovým bazénem pro 
závodní plavání, s druhým bazénem pro 
relaxaci a se saunovým světem. Nebude 
chybět ani zajímavě řešený tobogán a další 
atrakce. Vítězný projekt od pražského 
studia AOC architekti prezentuje vynikající 
architektonický návrh bazénu dokonale 
usazeného do přírodního prostoru podél 
Cihlářského potoka. Celý bazénový komplex 
tak bude odpovídat současným nárokům na 
komfort vyznavačů plavání a saunování.

Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych 
vám, na prahu počínajícího letního období, 
popřál příjemné slunné dny prožívané nejlépe 
v přítomnosti členů vaší rodiny, a to přesto 
(a nebo spíše právě tomu navzdory), že se 
na nás valí, snad denně ze všech médií, 
negativní zprávy komentující sled četných 
turbulentních událostí doslova z celého světa. 
Takže pohodové léto!
Libor Honzárek, TOP 09

Letní tábory AZ CENTRA: 
Dobrodružství pro malé i velké 
táborníky
Léto je čas dobrodružství, nových 
přátelství a nezapomenutelných zážitků. 
AZ CENTRUM i letos nabízí pestrou 
nabídku táborů – od kouzelnického přes 
rodinný až po sportovní. A na některých 
ještě zbývá místo!

Děti mohou nahlédnout do světa magie 
a lektvarů ve Škole čar a kouzel, stát se 
hrdiny na výpravě se Strážci hor, nebo 
si užít radost z pohybu a objevit kouzlo 
cheerleadingu. Rodiny s dětmi jistě potěší 
i Rodinný letní tábor na Doubravance – 
ideální volba pro společně strávený čas 
v přírodě. Příměstský tábor Cheer UP! je 
plný energie a pohybu, kde si děti vyzkouší 
cheerleading (roztleskávačky) a užijí si 
spoustu zábavy.

Přihlaste své děti (nebo i sebe) co 
nejdříve – místa se rychle plní! Více 
informací najdete na www.azcentrumhb.cz, 
sekce Letní tábory, registrace na:  
https://azcentrumhb.iddm.cz/prihlaseni
Tábory s volnou kapacitou:
11.–18. 7. Škola čar a kouzel
18.–25. 7. Rodinný letní tábor 
na Doubravance
25. 7. – 1. 8. Tábor Hrdinů – Putování časem
18.–22. 8. Příměstský tábor Cheer UP!

Konference paliativní péče přitáhla do 
sálu Staré radnice desítky odborníků
O neveselém tématu vesele si přijely do 
Havlíčkova Brodu 15. května povídat desítky 
odborníků na paliativní péči. Konal se zde 
už 6. ročník Dne paliativní a hospicové péče, 
který pořádá hospic Mezi stromy. Jedním 
z témat byl právě Humor jako součást 
komunikace v křehkých okamžicích života. 
Přednášet přijeli přímo nemocniční klauni. 
Zastřešujícím tématem celé konference bylo 
Jak ovlivnit kvalitu života v paliativní péči.

V programu se tak diskutovala také role 
nemocničního duchovního a samozřejmě 
zejména širší otázky paliativní a hospicové 
péče. V programu byl i blok věnovaný dětské 
paliativní péči, kdy přednášela ředitelka 
prvního dětského hospice Radka Wernerová. 

Den paliativní a hospicové péče je 
jednou z aktivit projektu Zdravé město 
Havlíčkův Brod.

Informujeme
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Rozhovor měsíce

Kdybychom napsali, že čerstvá nositelka Ceny města v kategorii 
Sportovní talent, Eliška Plná, se narodila s volantem v ruce, asi 
bychom nebyli daleko od pravdy. Táta ji vzal k motorsportu už ve 
2 letech a jen o půl rok později sedla na čtyřkolku. Jak sama říká: 
pro závodění je třeba mít nejen podporu rodiny, ale i talent a ten 
Eliška určitě má. Ostatně právě toto ocenění, mimo řady jiných, 
získala i v prestižní anketě Zlatý volant. 

Vy jste vyrůstala na závodních tratích, kdy Vás tatínek už od dvou 
let vzal k autokrosu…
Já už jsem se narodila do závodní rodiny, takže bylo trochu 
předepsané, co budu dělat. Jezdila jsem s tátou úplně odmala na 
jeho závody a na autokros jsme jezdili jako diváci. Teď už společně 
tolik nezávodíme a spíš se soustředíme na moji kariéru, za což jsem 
mu ohromně vděčná. 

Když mi bylo 2 a půl roku, dostala jsem první čtyřkolku. 
Samozřejmě jsem měla i pár kolizí, kdy jsem skončila v rybníku. První 
buggynu jsem dostala v 7 letech. 

Takže Vás táta takhle směřoval odmala. Trochu se nabízí otázka: 
myslíte, že máte talent daný shůry, nebo je za Vašimi úspěchy spíš 
dril a tvrdá práce? 
Samozřejmě táta mi k autokrosu dal prostředky, abych mohla 
vůbec začít, ale byla jsem to od útlého věku já, kdo říkal: „Tati, jdeme 
trénovat. Tati, mami, pojďte.“  Bez podpory rodičů by to nešlo, ale je 
zároveň řada věcí, které si zařizuji sama.

Moje závodění začalo, když jsme se s tátou byli podívat na 
závody autokrosu v Přerově jako diváci. Tehdy tam měli i akademii 
pro mladé talenty, kterou jsem vyhrála se zpětnou vazbou, že mám 
talent a měla bych se motorsportu dál věnovat. Navíc jsem dostala 
buggynu na rok zdarma a mohla jsem tak závodit.  

U Vás vlastně jezdí celá rodina…
Všichni okolo mě podporují. Mamka se stará o zázemí, připravuje 
jídlo a samozřejmě jezdí i na závody. Když na to přijde, pomáhá 
i s čištěním buggyny, ale to je hlavně práce táty a bráchy, který taky 
jezdí s námi. Vědět, že mám na závodech rodinu, která mi drží palce 
a pomáhá, je obrovská psychická podpora. 

Popsala jste náročnost příprav a závodního víkendu. Pro diváka to 
možná vypadá jen jako jízda, ale je za tím spousta práce…
Nejvíc vyčerpávající je asi logistika a časový pres. Neustále se 

někam přesouváme, připravujeme auto, trénujeme, a do toho ještě 
škola. Náročná je i příprava, kdy před závody musíme nachystat celý 
týmový kamion a samozřejmě buggynu. Technickou stránku mají 
na starosti mechanici. My ji ale celou musíme umýt. Kromě toho je 
potřeba taky nachystat jídlo pro celý tým. 

Prakticky denně mám i svoje tréninky. Chodím také do 
posilovny, protože samozřejmě je potřeba fyzička. Svoji disciplínu 
jedu sice asi 6 minut, ale několikrát za sebou. Navíc, když jezdíme 
v létě, je opravdu horko. Závodní kombinéza se přitom dá přirovnat 
k lyžařské. Je v ní hrozné teplo. 

Vy jste taková průkopnice,  jako první dívka jste vyhrála 
mistrovství ČR. Jak vnímáte, že jste dívka mezi chlapci – je to 
plus, a nebo Vás to třeba limituje?
Já vidím, že když holka porazí kluka, tak se ti závodníci se na 
ni nehezky dívají. Zároveň mě to ale baví vyhrávat v mužské 
konkurenci a je to taky jedna z věcí, kterou si užívám. Třeba 
v mistrovství Evropy jsme z 20 závodníků 3 holky a všechny jsme 
dobré závodnice. Ale obecně, myslím si, že být holka není plus ani 
mínus, záleží hlavně na tom, jestli máte talent. 

Měla jste už i děsivou nehodu, kdy začala hořet buggyna. Máte 
někdy strach?
Strach je někdy dobré mít. Když se mi to stalo, bylo mi asi 11 let 
a byla to úplně nová buggyna z nové divize. Šli jsme ji jenom 
vyzkoušet za dům, abych se s ní sžila. Přišel ale technický problém 
a shořela celá buggyna.  Jak jsme na to všichni koukali, tak jediné, 
co ode mě zaznělo: „A s čím teď pojedu?“ Takže můj jediný strach 
tehdy byl, jestli vůbec ještě pojedu. 

Baví mě porážet kluky

Inzerce
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Osobnost volejbalového trenéra Romana Vacka je spojena s úspěchy 
jeho svěřenců v kategoriích U16 a U18. V loňské sezóně dosáhli chlapci 
do 16 let na vítězství v Českém poháru. Kategorie chlapců U18 se pak 
radovala z postupu do extraligy. Sám Roman Vacek získal i díky tomuto 
ocenění Trenérská inspirace v letošních Cenách města Havlíčkův Brod. 

Pane Vacku, jak jste se vlastně k volejbalu dostal a co Vás k němu přivedlo?
S volejbalem jsem začal přibližně v patnácti letech ve Světlé nad Sázavou. 
Hrál jsem i během studií na vysoké škole a po návratu do Havlíčkova Brodu 
jsem se k němu vrátil znovu. Vlastně jsem začal trénovat volejbal se svým 
synem, když chtěl začít s nějakým sportem.

Váš syn také hraje volejbal. Jak se mu daří?
Ano, můj syn před patnácti lety hledal nějaký sport, a protože jsem měl 
s volejbalem zkušenosti, přivedl jsem ho k němu a ze začátku jsem ho 
i trénoval. Nyní už je pod vedením jiných trenérů. Zahrál si i druhou ligu 
mužů a uvidíme, jak bude pokračovat při vysokoškolských studiích.

V TJ Jiskra Havlíčkův Brod se věnujete trénování mládeže v různých 
kategoriích. Můžete nám popsat Vaši práci s mladými volejbalisty?
V Jiskře trénujeme chlapce i dívky od přípravky přes kategorie U14 a U16. 
Dále pak pokračujeme s kategoriemi U18, U20, U22 a nakonec s muži. Já 
jsem se k trénování chlapců dostal díky svému synovi, který chtěl hrát a už 
jsem u kluků zůstal, konkrétně v kategoriích U14 až U18.

Jaké jsou vaše zkušenosti s trénováním takto mladých hráčů s různou 
úrovní dovedností?
Je to zajímavé sledovat, jak se ti chlapci vyvíjejí, jak fyzicky rostou 
a jak se zlepšují v žákovských kategoriích. Hrajeme standardně krajský 
přebor a účastníme se i celorepublikových soutěží, jako je Český pohár 
a Mistrovství České republiky ve starších kategoriích. V této sezóně jsme 
s kategorií U18 hráli extraligu mužů a s U20 Český pohár.

Trénování jistě vyžaduje mnoho času a energie. Jak často trénujete a jak 
náročné to je?
Ano, je to docela náročná práce. Trénujeme čtyřikrát týdně a o víkendech 
jsou zápasy. Krajský pohár je jednodenní, ale Český pohár a Mistrovství 
republiky jsou vždy dvoudenní, takže kluci spolu tráví spoustu času. Myslím 
si, že to vytváří skvělou partu i pro jejich budoucí život.

Takže volejbal není jen o sportu, ale i o vztazích. Jak vnímáte spolupráci 
mezi hráči a trenéry?
Volejbal je i o spolužití hráčů a trenérů. Potkáváme se každý víkend, 
někdy i na dvoudenních turnajích. S ostatními trenéry si často sedneme, 
povídáme o sportovních výkonech jiných týmů, o jejich organizaci a učíme 
se navzájem, jak zlepšovat naši trenérskou činnost. Většinou to bývá 
příjemné a neformální setkání.

Co Vás na trénování nejvíce baví a co považujete za největší odměnu?
Na trénování mě baví vidět ten pokrok. Kluci, kteří přijdou a ze začátku nic 
neumí, se během roku stanou volejbalisty. Vidět ten jejich vývoj a radost 
z úspěchu je pro mě asi to nejlepší. A když přijdou i nějaké úspěchy, je to 
super pocit pro mě i pro hráče.

Vy sám jste také hrál volejbal. Jaká byla Vaše hráčská kariéra a jak to 
ovlivňuje váš přístup k trénování?
Moje hráčské dovednosti skončily někde na úrovni krajského přeboru, 
protože jsem nikdy pořádně netrénoval pod profesionálním vedením. Mé 
návyky byly spíše samoucké, proto se více považuji za trenéra než za hráče. 
Nyní hraji už jenom amatérsky, s takzvanými hobíky, a občas se účastníme 
turnajů ve smíšených šestkách. Je to pro mě spíše taková oddechová 
činnost.

Jaké jsou Vaše trenérské ambice do budoucna? Plánujete se posunout 
na vyšší úroveň?
V současné době mám i jiné aktivity, takže se nechystám nikam do vyšších 
pater trenérství. Rád budu dál trénovat kluky tady v Havlíčkově Brodě.

Takže cítíte se už jako Broďák a jak vnímáte místní sportovní komunitu?
V Brodě jsem si našel spoustu přátel a kamarádů, takže se už cítím 
jako Broďák. Doufám, že tu zůstanu i na stáří a budu dál vykonávat 
trenérskou funkci.

Při trénování mě nejvíc baví sledovat 
pokrok mých hráčů

Inzerce
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Odvoz odpadů do sběrného dvora má zelenou
Již přes tři roky je pro vstup do sběrných dvorů města vyžadována 
zelená odpadová karta. Od 1. 1. 2022 bylo vydáno obyvatelům 
města Havlíčkův Brod 6 100 ks odpadových karet. Novou kartu lze 
vyzvednout na odboru životního prostředí či ekonomickém odboru 
v budově městského úřadu V Rámech 1855 a v kanceláři MHD 
na vlakovém nádraží. Kromě vydávání nových karet je na těchto 
pracovištích možné ohlásit ztracenou odpadovou kartu nebo 
změny u trvalého bydliště.

S odpadovou kartou a občanským průkazem se musí 
v obou sběrných dvorech prokázat obyvatelé města, kteří zde 
chtějí zdarma odložit komunální odpad, který vznikl pouze 
v jejich domácnosti. Sběrné dvory mohou samozřejmě využívat 
i podnikatelé a obyvatelé okolních obcí, ale za všechny dovezené 
odpady musí dle platného ceníku v hotovosti zaplatit.

Dovážené odpady jsou ve sběrných dvorech evidovány. Za dobu 
používání odpadových karet byly nejčastěji dováženy objemné 
odpady (21 732 návštěv), následují plasty (13 664 návštěv), pak 
papír (10 816 návštěv), dřevo, bioodpad, oděvy, sklo, nebezpečný 
odpad (2 103 návštěv) a rostlinné oleje a tuky (564 návštěv). Tomu 
odpovídá i produkce objemného odpadu v tunách, který je na 
druhém místě hned za směsným komunálním odpadem z popelnic.

V každém roce se ptáme domácností s nejvyšším počtem návštěv 
s objemným odpadem ve sběrných dvorech, proč zařízení využily 
tolikrát. Evidujeme totiž i přes 40 návštěv s objemným odpadem 
v jednom roce. A jaké jsou odpovědi? 

„Vyklízeli jsme nemovitost získanou v dědictví nebo darovanou od •	
prarodičů“. To je odpověď uvěřitelná, ovšem jen pokud zvýšená 
návštěvnost trvá jen po omezenou dobu. 
Někteří obyvatelé však uvedli, že sběrné dvory využívali i k uložení •	
odpadů vzniklých v nemovitostech v jiných městech (např. 
z vyklízení zakoupených nemovitostí nebo po zemřelých členech 
rodiny). To je už v rozporu s obecně závaznou vyhláškou města, 
protože ta upravuje nakládání s odpadem vzniklým pouze na 
území našeho města.
„Vozil jsem do sběrného dvora směsný komunální odpad v pytlích, •	
protože se mi nevešel do popelnice a deklaroval jsem jej jako 
objemný odpad“, uvedl jiný. To již od roku 2025 není možné, 
protože směsný komunální odpad patří jen do popelnice. 
Objemný odpad je definován jako ten, který se nevejde díky 
rozměru nebo tvaru do popelnice a může zamezit či komplikovat 
výsyp popelnice. Typickými objemnými odpady z domácností jsou 
matrace, nábytek, koberce, zahradní vybavení, kočárky, sportovní 
potřeby.

Pak jsou tu domácnosti, které opakovaně každý rok vykazují vyšší •	
počty návštěv nejen s objemným odpadem, ale i např. s papírem 
či plasty. U nich je důvodné podezření, že záměrně zatajují původ 
odpadu a za odpad z jejich domácnosti vydávají podnikatelský 
odpad. Podnikatelé by si měli uvědomit, že při případné kontrole 
nakládání s odpady v jejich provozovně musí prokázat, že 
vzniklé odpady v odpovídajícím množství předávají v souladu 
se zákonem o odpadech a pro komunální odpady musí mít 
uzavřenou písemnou smlouvu s odběratelem odpadu. Porušení 
těchto povinností je možné pokutovat v souladu se zákonem 
o odpadech.

Všechna zneužívání sběrného dvora jsou finanční zátěží nejen 
pro město, protože je platí ze svého rozpočtu, ale následně zvyšují 
i poplatek za komunální odpad všem obyvatelům města. Proto na 
všechny apelujeme, aby se chovali odpovědně a v souladu s platnou 
legislativou. 
Odbor životního prostředí

Inzerce

Pozn.: Budova se nachází na pozemku jiných fyzických osob.

Kontakt pro více informací: nozka@coophb.cz

J

Nabízíme k prodeji objekt prodejny
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Nízkoprahový klub BAN!: Bezpečný přístav pro mladé 
duše v Havlíčkově Brodě
V Havlíčkově Brodě existuje místo, které se vymyká běžným 
volnočasovým aktivitám pro mládež. Je jím Nízkoprahový klub BAN! 
Oblastní charity Havlíčkův Brod, který se stal útočištěm, oporou 
a prostorem pro bezpečné sdílení pro děti a dospívající v našem městě. 
Klientům je v tomto zařízení poskytováno odborné sociální poradenství. 

Snídaně jako lék na ranní nervozitu
Velmi aktuální akcí klubu jsou snídaně, které se konají vždy v den 
vysvědčení. Hlavním cílem je „obalit nervy“ v příjemné atmosféře. 
„Společná příprava palačinek, vaflí a dalších dobrot dává dětem pocit 
uvolnění. U jednoho stolu pak společně jíme a snažíme se při hovoru 

otevřít téma vysvědčení,“ vysvětluje vedoucí klubu Karel Kolář.
Často se stane, že se děti po převzetí vysvědčení do BAN! klubu 
ještě jednou vrací a společně se zaměstnanci ho studují. Důležitým 
aspektem je individuální přístup k hodnocení. „Čtyřka nemusí být pro 
každého tragédií a při práci s žáky se zaměřujeme spíš na spokojenost 
samotného žáka s jeho výsledky, než na tlak na dosažení jedniček 
za každou cenu. Nesnažíme se opravovat, co očích žáka není úplně 
rozbité. A když to v jeho očích problém je, snažíme se prozkoumat, co 
za tím může být a řešíme to dále,“ doplňuje vedoucí klubu. 

Na kole za sebevědomím
Kromě snídaní a spolupráce se školami nabízí BAN! klub během roku 
pestrou škálu aktivit. Každý měsíc je připraven preventivní program, 
který reaguje na aktuální potřeby klientů. Zajímavostí je, že témata 
těchto programů často vzešla přímo od samotných návštěvníků klubu. 
Pravidelnou akcí je i zářijový Týden nízkoprahových klubů, kdy se BAN! 
klub otevírá všem zájemcům a nabízí exkurze pro školy i odpolední 
program i pro širokou veřejnost.

Klub má také díky spolupráci s městem k dispozici kola, což se 
ukázalo jako skvělý nástroj pro integraci a budování sebevědomí 
u některých klientů. „Dvě děti se teprve u nás naučily jezdit na kole. 
Zdá se to jako velmi malá věc, ale u jednoho z nich byla v jeho situaci 
naprosto klíčová k dalšímu posunu,“ popisuje Karel Kolář. 

Kromě toho pracovníci BAN! klubu spolupracují i přímo se školami 
v případě, že jim jejich klient poskytne souhlas. Cílem není suplovat roli 
školních psychologů či výchovných poradců, ale nabídnout individuální 
podporu žákům, u kterých je to potřeba. Díky anonymitě a důvěrnosti, 
kterou klub poskytuje, se stává bezpečným prostorem pro ty, kteří by 
se jinde nemuseli cítit komfortně. 

Inzerce
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Co nás čeká

Brodští žáci poměří síly na sportovních hrách
Do Havlíčkova Brodu se po letech vrací tradice sportovního klání pro 
školáky. Havlíčkobrodské sportovní hry, naposledy pořádané před několika 
lety, se letos uskuteční znovu ve dnech 23. až 25. června.

„Cílem akce je přivést děti ke sportu – nejen ty, které už navštěvují 
sportovní kluby či oddíly. Nabídka sportovních aktivit je v našem městě 
široká, věřím, že každý si může najít něco, co ho nadchne. Rádi bychom jim 
sportování nabídli atraktivní formou na konci školního roku, kdy se budou 
moci zapojit do soutěží a reprezentovat svou školu,“ říká iniciátor akce, 
radní Jan Matějka. Na děti čeká pestrý program zahrnující atletiku, karate, 
tenis, plavání, stolní tenis a šachy. Chybět nebudou ani oblíbené kolektivní 
sporty – florbal, basketbal, volejbal, beachvolejbal, házená a fotbal. Většina 
soutěží se odehraje na sportovištích v okolí řeky Sázavy, plavci zamíří 
na městské koupaliště. Některé disciplíny se uskuteční přímo v centru 
města, například šachový turnaj na Staré radnici, vytrvalostní běh v parku 
Budoucnost nebo souboj karatistů na pódiu na Havlíčkově náměstí. 
Zúčastní se všechny brodské základní školy i gymnázium, přizvány byly 
také školy z blízkého okolí.

Slavnostní vyvrcholení celé akce proběhne ve středu 25. června od 
14 hodin na Havlíčkově náměstí, kde budou vyhlášeny výsledky a představí 
se jednotlivé sportovní oddíly. Na stanovištích v centrální části náměstí 
si budou moci sporty vyzkoušet nejen školáci, ale i předškoláci – mnoho 
oddílů totiž nabízí přípravky už pro děti od 2,5 let. Program doplní i hudební 
vystoupení. „Věřím, že sport do centra města patří. Uvidíme, jaký bude 
o první ročník zájem – pokud se akce osvědčí, rádi bychom ji do budoucna 
nejen zachovali, ale i rozšířili,“ uzavírá Jan Matějka. 

90 let létání v Havlíčkově Brodě
Příznivci létání si letos připomenou výročí 90 let, kdy vyvrcholila snaha 
nadšenců o pohyb vzduchem nad tehdejším Německým Brodem. Na 
ustavující schůzi, která proběhla v restauraci U Čížků (později Ariány) 
21. 11. 1935, byla založena Místní skupina Masarykovy letecké ligy 
v Německém Brodě (MLL).

V letech 1935–1939 tehdejší skupina MLL měla asi 60 členů. Začalo 
se létat na Rozkoši, pak na Strážném vrchu a Hochtánově (Vysoká), až se 
přešlo na nově budované rovinné vojenské letiště. Pro vzlety větroňů si 
členové sestrojili vlastní naviják. Dne 15. 3. 1939 skončily veškeré letecké 
naděje. Letadla, naviják i pokladna byly zabaveny nacisty a MLL byla úředně 
rozpuštěna. Po válce, již 24. 6. 1945, zde vznikl Český národní aeroklub jako 
pokračovatel MLL. Zruční členové postavili hangár, vyrobili samohybný 
naviják a začalo se zde létat i na motorových letounech. Pak přes Doslet 
(od zač. 50. let) a Aeroklub Svazarmu (od konce 50. let) zde štafetu 
zájmových leteckých aktivit v roce 1990 převzal a drží Aeroklub Havlíčkův 
Brod, který ve vzájemné symbióze s ostatními leteckými organizacemi je 
provozovatelem letiště. S vývojem letectví průběžně přicházela a přichází 

i modernější technika. Jak letecká, tak pozemní. Z lůna klubu vzešlo mnoho 
leteckých profesionálů, jako třeba dopravní piloti, vojenští piloti, letečtí 
konstruktéři, mechanici a další.

Výročí si klub připomenul uskutečněním navigačního Poháru Petra 
Tučka a Plachtařského mistrovství ČR / SR. Čeká nás ještě Plachtařský 
pohár Vysočiny, a to 19.–26. 7. 2025. Všichni jsou zváni na zajímavou 
podívanou. Připravujeme i Setkání všech členů jak bývalých, tak 
současných na 14. 6. 2025. Dovolíme si tímto pozvat naše bývalé členy, na 
které již nemáme kontakty. 

Aeroklub má nyní přes 130 členů, z toho 60 pilotů a 9 svých letadel 
a nabízí veřejnosti výlety nejen nad Vysočinou a velké množství dalších 
služeb. V několika odbornostech zde působí plachtaři, motoráři, parašutisté, 
ultralightisté, modeláři a příznivci létající i nelétající. Další informace na 
htt ps://www.aeroklubhb.cz/.
Za Aeroklub Havlíčkův Brod, Petr Král

Inzerce
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Co nás čeká

Havlíčkobrodská Hippos aréna bude hostit sportovní svátek
Nejen fanoušci softbalu se mohou těšit v našem městě na jedinečnou 
událost. Hippos aréna na Plovárenské bude hostit Mistrovství Evropy 
mužů v softbalu. „Jde už o třetí mistrovství Evropy, které se nám 
v Havlíčkově Brodě podařilo díky skvělým podmínkám získat. Máme 
totiž nejlepší softbalový areál v Evropě,“ vysvětluje havlíčkobrodský 
trenér Dušan Šnelly. 

Kromě samotných zápasů je pro fanoušky a veřejnost připravený 
také lákavý doprovodný program. Zahrnovat bude například atraktivní 
fanzónu, hudební produkci s DJ a také možnost stát se na chvíli 
hráčem softbalu: „Máme obecně dvě skupiny fanoušků, na které 
se zaměřujeme. Dopoledne k nám budou moci dojít žáci a studenti 
ze škol. Pro ně máme připravenou možnost vyzkoušet si softbal 
atraktivní formou. Čeká na ně třeba hod na rychlost, kdy jim změříme 
rychlost jejich hodu. Samozřejmostí jsou také tréninkové odpaly. 
Odpoledne chceme přitáhnout diváky do hlediště a motivovat je 

fandit našim hráčům tak jako fandíme třeba hokejistům. Nakonec náš 
tým obhajuje zlato. V prolukách při střídání týmů jsme pro fanoušky 
připravili například i soutěže,“ vyjmenovává Daniela Viktorýnová z České 
softballové asociace. Pokud Vám čas nedovolí užít si vyhecovanou 
atmosféru, můžete fandit i doma u televize. Večerní zápasy o půl osmé 
bude vysílat živě ČT Sport. Komentovat budou vyhlášení komentátoři 
jako Robert Záruba nebo Michal Dusík. 

Podle Daniely Viktorýnové má softbal v Česku obrovský potenciál. 
Daří se totiž získávat pořadatelství řady mezinárodních turnajů. „Pokud 
se budeme srovnávat se zeměmi jako jsou Spojené státy americké, kde 
má softball silnou základnu a desetitisíce hráčů, pak opravdu vidíme, 
jak úspěšní jsme. V Česku máme v naší asociaci 7 000 členů, jde 
o středně velký sport, přesto se nám daří získávat řadu pořadatelství. 
Další velký mezinárodní turnaj i pro Havlíčkův Brod je mimochodem 
čerstvě přislíbený na rok 2027,“ láká fanoušky manažerka marketingu 
a trenérka Daniela Viktorýnová. 

Havlíčkův Brod přivítá nejlepší školní orientační běžce 
z celé republiky
Ve středu 11. června se Havlíčkův Brod stane dějištěm významné 
sportovní události – Celostátního finále přeboru škol v orientačním 
běhu. V minulých letech se tento šampionát konal v Prostějově, Brně 
či v Terezíně, a letos se závodníci podívají právě do Havlíčkova Brodu. 
Závod proběhne v lesoparku Budoucnost a přilehlé městské zástavbě, 
tedy v atraktivní lokalitě nabízející členitý terén i pestré mapové pasáže.

Do města se sjedou zástupci škol z celé České republiky – očekává 
se účast přibližně 450 žáků a studentů z 2. stupňů základních škol, 
středních škol a víceletých gymnázií. Ti se utkají nejen o individuální 
medaile, ale také o prestižní titul nejlepší školy v soutěži družstev. 

Centrum závodu bude umístěno na školním hřišti Obchodní 
akademie a Hotelové školy Havlíčkův Brod v ulici Bratříků, odkud budou 
účastníci vyrážet na své tratě. Závodníci změří síly v šesti kategoriích 
jednotlivců – zvlášť pro chlapce a dívky z 6.–7. tříd, 8.–9. tříd a středních 
škol. Výsledky jednotlivců se následně promítnou i do celkového 
hodnocení školních družstev.

Pořadatelství se ujaly místní oddíly SK Chotěboř a TJ Jiskra 
Havlíčkův Brod, které připravily tratě v souladu s náročnými pravidly 
orientačního běhu. Soutěžit se bude na sprintové mapě v měřítku 
1 : 4 000, přičemž závodníky čeká velké převýšení a technicky náročné 
volby postupů v městském i přírodním prostředí.

Až tedy půjdete ve středu dopoledne do parku na procházku, 
nelekejte se většího počtu běžců – to jenom pár stovek školáků 
z celé republiky bude hledat, kudy běžet, aby trefili správnou kontrolu 
a ideálně i zpět do cíle.
Autor: Josef Sabol, SK Chotěboř
Foto: Marie Sabolová

ČEŠTÍ SOFTBALISTÉ  
NA VYSOČINĚ!

ZÍSKAJÍ SEDMÉ ZLATO V ŘADĚ?
MISTROVSTVÍ EVROPY  
MUŽŮ V SOFTBALLU
23/06/2025 - 28/06/2025

JATKA 
PERKNOV
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Stalo se

Na havlíčkobrodském náměstí 
oslavili výročí konce války tisíce lidí
Havlíčkobrodské náměstí zažilo vrcholnou 
městskou akci tohoto roku. Ve čtvrtek 8. května 
se zde konaly oslavy konce druhé světové války 
pod taktovkou Městského divadla a kina Ostrov 
a do centra města přitáhly tisíce návštěvníků. 
Program totiž lákal na nepřeberné množství 
událostí. 

Po celý den hostilo Havlíčkovo náměstí 
tradiční Trh řemesel. Při příležitosti významného 
výročí se trh rozrostl Svatovojtěšskou a na celý 
obvod Smetanova náměstí. Přijelo dokonce 
rekordních 200 řemeslníků a výrobců. Po 
celý den pak na podiu běžely koncerty, 
které vyvrcholily vystoupením třešťského 
Zatrestbandu a následně Tomáše Kluse. Během 
jeho koncertu se navíc památky na náměstí 
rozsvítily světelnými instalacemi. Koncerty 
probíhaly i na Smetanově náměstí a v zahradě 
Staré radnice. V dopoledních hodinách také 
zástupci města položili květiny u památníků na 
několika místech ve městě. U Pomníku padlých 
v parku Budoucnost se navíc sešly stovky 
návštěvníků z řad veřejnosti. 

Po celý den byl nachystán i doprovodný 
program v podobě výstav. Město se také připojilo 
k projektu Paměti národa 80 vteřin ticha, kdy 
v 19 hodin utichlo náměstí na památku obětí 
druhé světové války. 

Ranní ptáčata se vydala za zpěvem 
ptáků
V sobotu 3. května 2025 se v časných 
ranních hodinách uskutečnila akce „Vítání 
ptačího zpěvu“, pořádaná pod záštitou České 
společnosti ornitologické ve spolupráci  
s Agenturou ochrany přírody a krajiny ČR, 

městem Havlíčkův Brod a Stanicí Pavlov, o. p. s. 
Brzké ráno se neslo ve znamení ptačího zpěvu, 
jemného světla a nadšeného pozorování přírody. 
Vítání ptačího zpěvu přilákalo téměř šest desítek 
ranních ptáčat, kteří se spolu s ornitology 
Ing. Václavem Hlaváčem a Mgr. Petrou Hulvovou 
vydali na komentovanou vycházku napříč 
místní krajinou města – od parku Budoucnost, 
podél řeky Sázavy, křížením ulice Ledečské, 
podél plotu Psychiatrické léčebny k lesu až 
k Pivovarským rybníčkům.

Ještě před rozedněním nás svým zpěvem 
vítali drozdi zpěvní, kosi černí, červenky obecné 
a holubi hřivnáči. Kolem se mihl i rehek zahradní 
a netradičně chyběly obvykle přítomné kvíčaly. 
V okolí krajské knihovny jsme mohli obdivovat 
zpěv rehků domácích, budníčka menšího, sýkory 
koňadry a také ptáka roku – konipase horského. 
Přidali se i pěnkavy a další budníčci.

Během ornitologického programu 
u Pivovarských rybníčků se podařilo do 
jemných sítí odchytit několik druhů zpěvných 
ptáků – konkrétně budníčka menšího, samičku 
i samečka pěnice černohlavé a pěvušku modrou. 
Všichni přítomní i další příchozí měli jedinečnou 
příležitost sledovat odborné kroužkování těchto 
ptáků. Děti si navíc mohly vyzkoušet, jaké to je 
vypustit okroužkovaného ptáčka zpět do přírody.

Zajímavým obohacením programu byla také 
účast Stanice Pavlov, o. p. s., která přivezla  
k ukázce zástupce volně žijících živočichů. 
Mezi nimi zaujal zejména sameček poštolky 
rudonohé, dvě hrdličky zahradní, čtyři mláďata 
veverky obecné, mládě kuny skalní, dvě mláďata 
puštíka obecného a netopýr rezavý. Velký zájem 
u dětí i dospělých vzbudilo také krmení drozda 
zpěvného a již zmíněných mláďat puštíka. Akci 
podpořil Kraj Vysočina.
Připravil odbor životního prostředí

Sportovci TJ Jiskra si odnesli 
výroční ocenění
Restaurace na Ostrově hostila 15. května 
každoroční vyhlášení nejlepších sportovců 
TJ Jiskra. Během slavnostního vyhlášení si pro 
ocenění došli následující sportovci: 
ATLETIKA
Jiří Marek – nejlepší sportovec
Jiří Brychta – nejlepší trenér
BASKETBAL
Tomáš Duben – nejlepší sportovec
Muži – nejlepší tým
Ondřej Holešák – nejlepší trenér
HÁZENÁ
Ema Pecová – nejlepší sportovkyně
Mladší žákyně – nejlepší tým
David Kučera – nejlepší trenér
KANOISTIKA
Jan Prokop – nejlepší sportovec
KARATE

Štěpán Havel – nejlepší sportovec
Štěpán Havel, Eliška Marešová a Štěpán Vomela 
– nejlepší tým
Zuzana Dlugošová – nejlepší trenérka
MODERNÍ GYMNASTIKA 
Ema Hermannová a Ester Endrlová – nejlepší 
sportovkyně
ORIENTAČNÍ BĚH
Natálie Šidláková – nejlepší sportovkyně
SOFTBAL
Muži – nejlepší tým
Dušan Šnelly – nejlepší trenér
ŠACHY
Laura Kubáková – nejlepší sportovkyně
Karel Brodina – nejlepší trenér
ŠERM
Lukáš Barták – nejlepší sportovec
Rozálie Náplavová, Lukáš Barták a Michal Švarc 
– nejlepší kolektiv
Petr Šimek – nejlepší trenér
VOLEJBAL
Jana Papežová – nejlepší sportovkyně
Chlapci U16 – nejlepší tým
Roman Vacek – nejlepší trenér
ZÁPAS
Dominik Kocman – nejlepší sportovec
OSOBNOSTI TJ JISKRA
Roman Vacek – trenér volejbalu
Pavel Vejsada – trenér volejbalu
Jiří Hartman – trenér basketbalu 
Luděk Špiller – trenér basketbalu
ČESTNÝ ČLEN A OSOBNOST
Ladislav Šnelly

Fotbal pomáhá už téměř 
půlmilionem korun
V areálu Psychiatrické nemocnice se na začátku 
května opět sportovalo pro dobrou věc. Konala 
se zde rodinná akce nadačního fondu Fotbal 
pomáhá. Připravena byla sportovní stanoviště 
a také ukázky řady sportovních disciplín. Výtěžek 
z akce jako každý rok putuje na konta dětských 
psychiatrických oddělení na Vysočině. Za 
vybrané prostředky nakoupil fond v minulosti 
například brýle na virtuální realitu, které 
pomáhají při terapiích nebo keramickou pec. 
Havlíčkobrodský fond dosud vybral pro dobrou 
věc bezmála půl milionu korun.  
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Starší dorostenky se rozloučily se sezónou vítězně
Letošní házenkářská sezóna je na konci a brodské starší dorostenky 
se s ní rozloučily vítězně. V sezóně 2024/2025 ztratily pouze 2 body 
v prvním utkání na půdě Plzně. V posledním domácím utkání však 
brodské házenkářky porážku Plzni oplatily, když zvítězily velkým 
rozdílem. Vítězstvím potvrdily 1. příčku tabulky 2. ligy starších 
dorostenek Čechy. 

Michal Prášek vyjel do další sezóny
Do své 29. závodní sezony vstoupil havlíčkobrodský motocyklový 
závodník Michal Prášek. Opět startuje v týmu Roháč & Fejta 
motoracing na motocyklu BMW S 1000RR.

„Pro letošní sezonu se nám podařilo zakoupit zánovní motocykl, 
se kterým budu startovat v evropském šampionátu Alpe Adria 
v nejsilnější kubatuře Superbike. Dále pojedu mezinárodní 
šampionát přírodních okruhů pod organizací CAMS, mezinárodní 
mistrovství České republiky pod federací ACCR, Mezinárodní 
mistrovství Slovenské republiky a na závěr bych se rád zúčastnil 
některých závodů evropského šampionátu IRRC – mistrovství 
Evropy na přírodních okruzích,“ popisuje svůj sezónní plán Prášek, 
který ve všech šampionátech bude startovat ve třídě Superbike.

„Čeká nás velmi nabitá a náročná sezona, během které se 
budeme snažit ve všech šampionátech bojovat o vítězství. Moc 
si vážím zázemí celého týmu a velké podpory všech fanoušků 
i partnerů včetně města Havlíčkův Brod,“ uzavírá Michal Prášek.

Molitanový muž letos s novinkami i dětskými závody
Havlíčkův Brod se opět chystá na (ne)tradiční triatlonový svátek! 
Už počtrnácté se uskuteční závod Molitanový muž, letos konkrétně 
v sobotu 28. června. Pokud milujete sport, zábavu a přátelskou 
atmosféru, tenhle den si rozhodně zapište do kalendáře. Informace 
o podobě tratí i samotném programu sledujte na FB Molitanový 
muž a na oficiálních webových stránkách závodu.

Závodní kategorie zůstávají stejné jako v minulých letech 
– muži, ženy a štafety. Zúčastnit se může kdokoliv. „Stále 
držíme náš amatérský přístup. Je to závod pro každého, kdo má 
chuť si zasportovat a užít si den. Ale kapacita je omezená na 
100 závodníků, tak prosíme: přihlaste se co nejdříve, abychom 
nemuseli nikoho odmítat,“ upozorňuje Holcman. Registrace už běží 
na webu závodu.

Také letos budou na programu i dětské závody. „Byli jsme 
překvapeni, kolik dětí se loni zapojilo, a moc nás to potěšilo. Takže 

letos opět chystáme jejich vlastní závodní část,“ říká Holcman. Děti 
budou rozděleny do 2 kategorií: 1–4 roky a 5–8 let. Start proběhne 
na náměstí a v cíli na malé závodníky čekají medaile, drobné 
dárečky a dobroty.

Záštitu nad Molitanovým mužem převzal starosta města Zbyněk 
Stejskal. „Za podporu jsme velmi vděční,“ dodává Holcman.

Stolní tenisté HB Ostrov v semifinále Evropského 
poháru
Hned na několika frontách válčili v uplynulých týdnech stolní tenisté 
HB Ostrov Havlíčkův Brod. Zatímco na domácí scéně jim poněkud 
předčasně sezona skončila, v Evropském poháru se probojovali 
mezi 4 nejlepší kolektivy této významné klubové soutěže.

Oba extraligové týmy oproti očekávání vypadly v semifinále 
play-off  české extraligy. Havlíčkobrodské stolní tenistky dvakrát 
prohrály s TT Moravský Krumlov těsně 2:3 a v konečném pořadí jim 
patří 3. místo. V extralize mužů se HB Ostrov v repríze loňského 
Superfinále utkal s SKST Chodov už o kolo dříve. První semifinálový 
zápas v Birell Aréně obhájci titulu vyhráli 3:1, odveta na západě 
Čech však vyšla lépe Chodovu, který zvítězil 3:0. Rozhodnout tedy 
muselo 3. utkání. Z vítězství v něm a postupu do superfinále 
play-off  české extraligy se po výsledku 3:2 překvapivě radovali stolní 
tenisté SKST Chodov.

Svěřenci trenéra Tomáše Demka v Evropském poháru už 
dokráčeli do semifinále, a to po 2 hladkých výhrách 3:0 nad 
polským superligovým celkem UKS Dojlidy Białystok. V boji 
o postup do finále Evropského poháru se HB Ostrov dvakrát utkal 
s bundesligovým Post SV Mühlhausen 1951. Hrálo se po uzávěrce 
tohoto utkání. 

Inzerce
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Magda Náhončíková z Magma Dance září na soutěžní ploše
Magda Náhončíková, talentovaná a cílevědomá závodnice 
z havlíčkobrodského týmu MAGMA DANCE, znovu dokázala, že 
mažoretkový sport není jen o ladnosti a úsměvu, ale především o tvrdé 
práci, precizní technice a obrovském odhodlání. Tým MAGMA DANCE, 
který pravidelně soutěží jak v českých, tak v zahraničních mažoretkových 
federacích a asociacích, si letos připsal řadu významných ocenění.
Se svými novými choreografiemi Magda zazářila hned v kvalifikačních 
a semifinálových kolech letošního Mistrovství České republiky, které 
proběhly v březnu a dubnu.

Na prvních květnových finálových kolech Mistrovství České republiky 
její choreografie sklidily velký obdiv poroty i publika. S náčiním mace 
získala 1. místo a titul Mistr ČR. V kategorii flag vybojovala 2. místo a titul 
Vicemistr ČR. Nezůstalo však jen u toho – v disciplíně improvizace solo 
baton obsadila 2. příčku a další titul Vicemistr ČR. V sólové twirlingové 
kategorii se dvěma hůlkami získala vynikající 1. místo.

Výsledky v souhrnném hodnocení byly rovněž mimořádné – 

v ALL AROUND twirlingových disciplínách se umístila na krásném 
3. místě, stejně tak v ALL AROUND mažoretkových disciplínách. Díky 
těmto úspěchům získala Magda přímé postupy na Mistrovství světa, což 
je sen každého soutěžícího.

Tým MAGMA DANCE nyní otevírá nábor nových členek. Přidej 
se k nám a nauč se pracovat s náčiním baton (hůlka), pom (třásně), 
2baton (2 hůlky), mace (hůl) nebo flag (prapor), zažij radost z pohybu, 
týmového ducha a vystupování na soutěžích. Pokud máš chuť na sobě 
pracovat, učit se gymnastiku, tanec a balet pro nové choreografie a stát 
se součástí úspěšného týmu, MAGMA DANCE je tou správnou volbou. 
Nesni o tom – zatanči to!

Pro více informací sledujte naše sociální sítě nebo nás kontaktujte 
přímo na tel. 602 976 262.

Kulturisté z Inspire Havlíčkův Brod bodují 
i na světových soutěžích
Tým Inspire Havlíčkův Brod, založený v roce 2022 Lukášem Ondráčkem, se 
etabluje v české kulturistice. Je zaměřený hlavně na juniorské závodníky 
různých věkových kategorií, z nichž někteří se řadí k české špičce. Věděli 
jste, že v Brodě máme vlastně takového Arnolda Schwarzeneggera? 
Oddíl vznikl z potřeby vytvořit místní základnu pro Ondráčkovy svěřence 
a formálně spadá pod TJ Jiskra Havlíčkův Brod. Je prvním a dosud jediným 
klubem kulturistů v našem městě. 

Samotný zakladatel týmu, Lukáš Ondráček, se ke kulturistice dostal 
poměrně nečekaně. Po přetržení předního křížového vazu během 
fotbalového zápasu hledal jiný sport, který by mu umožnil udržet se 
v kondici. „Kolektivních sportů jsem se po zranění obával, a tak jsem se 
rozhodl pro individuální cestu v posilovně. Po operaci jsem si dal si cíl – 
do roka a půl se připravit na závody v kulturistice,“ popisuje svoji cestu 
k tomuto sportu. V témže roce pak začal trénovat i první svěřence. 

Pro Lukáše Ondráčka je kulturistika víc než sport, jde o nástroj 
k pozitivní změně v životech mladých lidí. „Kulturistika samozřejmě pomáhá 
lidem získat sebevědomí, učí je taky disciplíně, která jim pomáhá i v dalších 
oblastech života,“ vysvětluje svůj přístup trenér. Filozofií týmu Inspire je 
zdravý a dlouhodobě udržitelný přístup ke sportu s důrazem na psychickou 
pohodu a správný vztah k jídlu. „Obecně je kulturistika v amatérské podobě 
zdravý sport s výjimkou posledních 3 týdnů před závody, kdy musí závodníci 
jednak zredukovat v těle tuk a také vodu,“ vysvětluje Lukáš Ondráček. 

Celkem je aktuálně v Inspire Havlíčkův Brod osm závodníků hlavně 
v juniorských kategoriích: „Mezi nejúspěšnější závodníky našeho týmu patří 
Alžběta Volšíková, absolutní mistryně republiky v bikini fitness dorostenek. 
Její úspěchy jsou to nejlepší, co česká dorostenecká bikini fitness 
scéna v současnosti nabízí. Úspěšným závodníkem je i 22letý Jan Pipek, 
dvojnásobný juniorský Mr. Universe a reprezentant ČR. Takové úspěchy 
se nám daří dosahovat díky velké podpoře ze strany partnerů. Díky nim 
můžeme hrdě reprezentovat náš Havlíčkův Brod,“ uzívírá Lukáš Ondráček. 
Mimochodem Mr. Universe je prestižní mezinárodní soutěž, kterou vyhrál 
pětkrát i Arnold Schwarzenegger. 

Inzerce
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Havlíčkův Brod a okolí

Procházky (s) městem… aneb Dovolte architektuře 
Vašeho města, aby se Vám stala průvodcem

Cyklus tematických architektonických 
Procházek (s) městem pořádaný 

Městem Havlíčkův Brod 
upozorní na význačné stavby, 

prostranství i umělecká 
díla ve veřejném prostoru. 
Nečekejte však nudnou 
přednášku o architektuře 
a umění. Naopak. Těšte se 

na příjemnou procházku 
vedenou historiky umění, 

která Vám poodhalí zajímavosti 
o domech a místech, jež denně 

míjíte, a při které navštívíte i běžně 
nepřístupné interiéry či vyhlídky poskytující netradiční pohledy na 
město.

Budeme rádi, když se i vy zapojíte do povídání o navštěvovaných 
místech a svými vzpomínkami nás doplníte. Trasy procházek trvají 
přibližně dvě hodiny, jsou plánovány s ohledem na návštěvníky 
vyššího věku a jsou pro vás zdarma.

O většině navštěvovaných objektů se od 1. ledna 2026 dočtete 
také v Architektonickém manuálu Havlíčkova Brodu (AMHB), 
který je koncipován jako webová česko-anglická databáze staveb 
20. a 21. století v Havlíčkově Brodě. Prozatím nás můžete sledovat 
na Facebooku a Instagramu.

Facebook: Architektonický manuál Havlíčkův Brod
Instagram: amhb.havlickuv_brod
Fotografie © soukromý archiv
Realizováno díky: Evropská unie, Národní plán obnovy, Ministerstvo 
kultury ČR a město Havlíčkův Brod

Církevní stavby Havlíčkova Brodu 
ve 20. století
pondělí 9. 6. v 15.00, sraz před 
děkanským kostelem
První z devíti procházek nás 
zavede do církevního prostředí, 
kde naši předkové stejně jako 
i my hledali spasení, vykoupení 
nebo jen tiché spočinutí. Postupně 
navštívíme tři církevní stavby – 
děkanský kostel, augustiniánský klášter 
a Sborovou budovu Církve československé husitské. Zajímat nás 
budou především jejich osudy ve 20. století, v němž první dvě prošly 
po stovkách let zásadní proměnou, zatímco poslední z nich byla 
v tomto století teprve postavena.

Proměny brodských náměstí 
v průběhu jednoho století

sobota 14. 6. v 15.00, sraz 
u morového sloupu
 Na pozadí dvou 
nejreprezentativnějších náměstí 
– Havlíčkova a Smetanova – 

nastíníme proměnu společnosti 
a jejího přístupu k ochraně 

historického rázu města během 

20. a 21. století. Zamyslíme se nad důvody, případně oprávněností 
těchto vstupů. Pokusíme se definovat principy a požadavky 
na prostor, který má za úkol komplexně sloužit veřejnosti, tj. 
obyvatelům města.

100 let brodské vilové výstavby (na příkladu čtvrti Žižkov)
sobota 21. 6. v 15.00, sraz u Penzionu Starr
Soukromá bytová produkce v první 
polovině 20. století, a to zejména ve 
čtvrti Žižkov, nám zanechala řadu 
kultivovaných příkladů rodinných 
domů. Navzdory silnému tlaku 
na výstavbu typizovaných 
cihlových a panelových domů, 
které se ve čtvrti postupně 
od 50. let staly dominantními, 
pokračovalo stále i za minulého 
režimu rozšiřování vilové čtvrti díky 
nemnoha soukromým investorům. 
Na této „průřezové“ procházce si 
příklady z jednotlivých historických etap ukážeme a samozřejmě 
neopomeneme ani ukázky současného bydlení.
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Brodská miminka narozená 
24. 4. – 23. 5. 2025
5. 5.	Eliška	Palečková	•	6. 5. Jonáš Hejkal, 
Tadeáš	Hocke,	Antonín	Fiedler	•	13. 5. Matěj 
Doležal

Sňatky konané v dubnu 2025
(snoubenci, kteří dali souhlas se zveřejněním)
12. 4. Oleksandr Valerijovyč Tonkonoženko 
(Olšanske, Ukrajina) – Anhelina Jurijivna 
Fylypenko	(Trychaty,	Ukrajina)	•	Petr	Hejný	
(HB) – Zuzana Korelová (Tis)
25. 4. Filip Martinek (HB) – Veronika Kubová 
(HB)
Celkem se v dubnu konalo 5 svateb.

Řádková inzerce
Prodám nový invalidní elektrický vozík. 
Dohoda a větší sleva možná. Tel: 605 737 081
Autodoprava v HB přijme závozníka. 
Spolehlivého parťáka, co se nebojí 
práce a je ochoten se učit. Výše mzdy: 
25 000 – 35 000 Kč, Tel. 731 292 161 
KOUPÍM OBRAZY: Jindřich Zezula, Karel 

Němec, Štáfl, Jůzl, Panuška, Škrabánek, 
Odvárka, Kaván, Bubeníček, Jelínek, Hanych, 
Jambor a dalších. Tel. 776 393 000
Brusič Brosl, Prano, Havířská 3549, 
tel. 731 871 591. Broušení nožů, nůžek, 
masomlýnků, pilových kotoučů, zahradních 
a dílenských potřeb. Prodej palivových pil.

Společenská rubrika 

Správné znění tajenky z čísla 5/2025: (ŽENA JE SCHOPNA VŠEHO ZLÉHO) Z LÁSKY, NIKOLIV Z NENÁVISTI.
Správnou odpověď jsme vylosovali ze 33 došlých.
Výhercem je Milan Rickl.
Znění tajenky posílejte na e-mail press@muhb.cz, nebo odevzdejte do 13. 6. do boxu Havlíčkobrodské listy na podatelně MěÚ, Havlíčkovo nám. 57, 
580 61 Havlíčkův Brod. Výherce z minulého čísla vždy zveřejňujeme v Havlíčkobrodských listech. Pro vylosovaného výherce je připravena drobná 
odměna k vyzvednutí na Turistickém informačním centru ve Staré radnici v pracovních dnech 9–17 hodin. 

Termíny veřejných jednání  
výborů ZM v červnu 2025
4. 6. 15.30 Výbor pro územní plán a rozvoj 
města (MěÚ Havlíčkovo nám., velká ZM)
5. 6. 15.00 Výbor pro školství a volnočasové 
aktivity (MěÚ, Havlíčkovo nám., malá ZM)
10. 6. 15.00 Výbor pro cestovní ruch, média 
a kulturu (MěÚ, Havlíčkovo nám. malá ZM)
19. 6. 16.00 Výbor pro životní prostředí (MěÚ 
V Rámech, dolní ZM)
Jednání ZM se bude konat 9. 6. 2025 
od 14.30 hodin v budově Nové radnice, 
Havlíčkovo nám. 57, velká zasedací místnost, 
1. patro. Usnesení rady a zastupitelstva města 
naleznete v plném znění na www.muhb.cz, 
záložka Rada města a Zastupitelstvo města.
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